
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 596 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 7. august 2023. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Thiesen (DF). 

 

Spørgsmål nr. 596:  

”Vil ministeren redegøre for, om det stadig er en udfordring, at diabeteslægemidlet 

Ozempic udskrives som slankemedicin? Hvad agter ministeren i bekræftende fald at 

gøre ved problemet? Der henvises til artiklen ”Diabetesmedicin bruges som slanke-

middel: Nu har Bo svært ved at få sin medicin”, TV MIDTVEST 30/6-23.” 

 

Svar: 

Forbruget af Ozempic er steget markant det seneste år og ligger nu væsentligt over, 

hvad vi så for få år siden. Den store efterspørgsel har bevirket, at vi det seneste halve 

år har oplevet forsyningsudfordringer for Ozempic. 

 

Jeg noterer mig, at Medicintilskudsnævnet den 22. august 2023 har sendt en nyt for-

slag til tilskudsstatus for diabetesmedicin i høring. I forslaget lægger nævnet op til, at 

det generelt klausulerede tilskud til GLP-1-analoger, herunder Ozempic, skal bort-

falde. Det skyldes ifølge nævnet bl.a., at forbrugsdata viser et stigende uhensigts-

mæssigt forbrug af GLP-1-analoger blandt patienter, som får tilskud til deres medicin. 

 

Der er tale om en faglig vurdering i Medicintilskudsnævnet og Lægemiddelstyrelsen. 

Hvis nævnet beslutter at fastholde anbefalingen, vil Lægemiddelstyrelsen herefter 

skulle træffe en endelig afgørelse. Efter en afgørelse går der typisk seks måneder, før 

nye tilskud træder i kraft. 
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